
WWW.EMTIAZDAILY.IR

کوچک شدن سفره مردم 
باعث کاهش تولید زباله شد؟

فریاد اعتراض تئاتری ها 
با خشم و زخم

خبر
اسلامی بیدگلی:  کوچ سرمایه گذاران از بازار سرمایه

شورای عالی بورس درباره بازار برتر هیچ تصمیمی نگرفته است
عضو شورای عالی بورس اظهار داشت: جلسه شورای عالی فردا برگزار می شود و تصمیمی 
هم برای تشکیل بازار برتر با دامنه نوسان 10 درصد نگرفته ایم. سازمان بورس باید درباره 
تشکیل این بازار اطلاع رسانی کند.سعید اسلامی بیدگلی، با اشاره به خروج پول از بازار سرمایه 
اظهار داشت: در چند روز اخیر شاهد خروج نقدینگی از این بازار به دلیل ریزش های متوالی 
شاخص بودیم که بخشی از این ریزش ها، واکنش به کاهش احتمالی قیمت ارز است. وی 
ادامه داد: باید توجه داشته باشیم که سهم قابل توجهی از بازار را امروز حقیقی ها تشکیل دادند 
و طبیعتاً رفتار هیجانی این افراد و واکنش آنها به موضوعات مختلف در کلیت بازار اثرگذار 
است. اسلامی با اشاره به سایر عوامل اثرگذار در ریزش شاخص گفت: ریزش شاخص دلایل 
مختلفی دارد که در کنار واکنش آن به اخبار اقتصادی و سیاسی و افزایش تعداد حقیقی های 
غیرحرفه ای، مجموع رفتار سیاست گذاران کلان باعث کاهش اعتماد به بازار سرمایه شده 
و حقوقی ها را هم ضعیف کرده است. عضو شورای عالی بورس با بیان اینکه امیدواری به 
سیاستگذاری در بازار وجود ندارد، افزود: همین موضوعاتی که درباره قیمت گذاری کالا در بازار 
مطرح است، سهامداران و کلیت بازار را ترسانده است. اسلامی تاکید کرد: مجموع این عوامل 
باعث شده سرمایه گذاران تصمیم به کوچ از بازار سرمایه به سایر بازارها بگیرند و شاهد خروج 
جریان نقدینگی به صورت جدی از بازار سرمایه هستیم. وی درباره میزان خروج نقدینگی از 
بازار و میزان سرمایه پارک شده گفت: آمارهایی که از متغیرهایی مانند خروج سرمایه گفته 
می شود دقیق نیستند چراکه فقط ورود و خروج کارگزاری ها محاسبه می شود و تا ورودی و 
خروجی صندوق ها را مد نظر قرار نمی دهند. بنا بر این تحلیل بر روی این اعداد شاید صحیح 

نباشد اما به هر حال این ورودی و خروجی ها، روند را در بازار نشان می دهند.
اسلامی با بیان اینکه البته در این مقطع زمانی و در این شرایط خروج پول از بازار سرمایه 
نمی تواند تهدیدی برای تورم زایی در سایر بازارها باشد، یادآور شد: تمام این موضوعات از 
اقتصاد کلان کشور شکل می گیرد و کاهش تورم انتظاری در سایر بازارها هم دیده می شود 
به طوری که شاهد کاهش تعداد معاملات در بازار مسکن هستیم و همچنین ارزش معاملات 
هم کاهش پیدا کرده و در بازار خودرو هم ارزش معاملاتی افت پیدا کرده و همچنین رکود 
بر این بازارها سایه انداخته است. وی تاکید کرد: البته در تمام این بازارها نقدشوندگی بسیار 
کمتر از بازار سرمایه است و وقتی که انتظارات تورمی کاهش پیدا می کند ممکن است سرعت 
کاهش قیمت ها مشاهده نشود چراکه بازار به سرعت وارد رکود می شود. اما در بازار سرمایه 
نقدشوندگی بیشتری وجود دارد. عضو شورای عالی بورس گفت: در حال حاضر نگرانی ما 
بیشتر درباره کاهش ارز معاملاتی است که در چند روز گذشته بسیار افت پیدا کرده و نشان 
می دهد که بازار با قفل معاملاتی مواجه است و نشان دهنده چالش جدی در بازار سرمایه است.

اسلامی با بیان اینکه برگشت پول پارک شده به بازار به شدت به بقیه روندها وابسته 
است، بیان داشت: وقتی بازار با چنین سرعتی افت می کند، فعالان منتظر می مانند تا سرعت 
افت کمتر شود و تعداد سهام های ارزنده افزایش یابد و در نهایت ثبات نسبی در سایر بازارها 
شکل بگیرد. با بر این معمولات در این شرایط معمولا فعالان بورس، سرمایه خود را در حساب 
کارگزاری ها قفل می کنند. وی با تاکید بر اینکه پیش بینی شرایط بازار سرمایه بسیار دشوار 
شده است، اظهار داشت: شرایط به شدت وابسته به سیاست گذاری های اقتصاد کلان است که 
این ساست ها از شدت فعالان بازار خارج است. وی ادامه داد: در حال حاضر مسئله بودجه هنوز 
مشخص نیست و برای آینده دلار ابهامات زیادی وجود دارد. همچنین چشم انداز بازگشت 
ایران به بازارهای بین المللی باز مانده است و در تمام این موضوعات هیچ قطعیتی وجود ندارد 
بنا بر این نمی توان از بازار سرمایه پیش بینی دقیقی داشت.عضو شورای عالی بورس ادامه داد: 
اما اگر پول به بازار برگردد روند ریزش شاخص متوقف خواهد شد به هر حال این روزها شاهد 

افزایش خروج پول از بازار سرمایه هستیم.
اسلامی همچنین با اشاره به انتشار خبری مبنی بر تشکیل بازار برتر با دامنه نوسان 10 
درصد، اظهار داشت: هیچ خبری از سوی شورای عالی بورس درباره تشکیل بازار برتر منتشر 
نشده و سازمان بورس است که درباره ریزساختارها تصمیم می گیرد.وی با بیان اینکه شورا 
درباره تشکیل بازار برتر هیچ جلسه ای تشکیل نداده، گفت: جلسه شورای عالی فردا برگزار 
می شود و تصمیمی هم برای تشکیل بازار برتر با دامنه نوسان 10 درصد نگرفته ایم. سازمان 
بورس باید درباره تشکیل این بازار اطلاع رسانی کند. عضو شورای عالی بورس افزود: به هر حال 
موافق دستکاری در سیاست گذاری های دامنه نوسان نیستم و معتقدم باید سیاست گذاری های 
بلندمدتی در این باره صورت بگیرد تا بازار از شر این ماجرا خلاص شود. اسلامی تاکید 
کرد: اما به دلیل نگرانی های اجتماعی، اقتصاد و سیاسی از ریزش بازار در کشور ما وجود 
دارد، معمولات سیاست گذاری در این بار مشکل بوده و دشوار است که درباره چنین چیزی 
تصمیم گیری کنند. وی گفت: بنا بر این دامنه نوسان موضوعی است که هر از چند گاهی 

درباره آن شایعاتی منتشر می شود.
عضو شورای عالی بورس ادامه داد: موضوع ایجاد بازار برتر برای چند کالا این است که 

دامنه نوسان درباره این چند کالا بازتر شود که شورا در این باره تصمیم گیری نکرده است.

وزیر صنعت معدن و تجارت :

سیاست وزارت صنعت رقابتی ساختن خودرو سازی است

در چهارمین دوره ممیزی HSEE واحدهای تابعه ایمیدرو اعلام شد؛

دریافت تندیس و لوح تقدیر توسط شرکت توسعه فرآوری 
صنایع و معادن ماهان سیرجان

خودروسازان استاندارد یورو 5 را به خاطر هزینه های بالا اجرا نکردند؛

وجود 107 روز هوای ناسالم در سال جاری

این  سیاست  گفت:  تجارت  و  معدن  وزیر صنعت 
و  داخل  در  خودرو  صنعت  ساختن  رقابتی  وزارتخانه 
استفاده از همه شرکت های توانمند در این حوزه است.

علیرضا رزم حسینی در مراسم رونمایی از نخستین 
موتور سه سیلندر ملی افزود: سایرخودروسازان با این 
با مشارکت در ساخت آن، در  موتور جدید، می توانند 

چارچوب کاهش ارزبری عمل کنند.
وی خاطرنشان کرد: این طرح در زمان تحریم ها 
به ثمر نشسته و نقطه قوت آن به شمار می رود و صنایع 
گردش  تومان  میلیارد  هزار   ۸0 کشور  خودروسازی 
را  صنعت  حوزه  در  اشتعال  درصدی   1۲ سهم  مالی، 
برعهده داشته و سهم ۲.۵ درصدی در تولید ناخالص 

داخلی دارند.
وزیر صنعت تصریح کرد: بازار خودروی کشورمان، 
بازاری انحصاری است و انتظار می رود خودروسازان با 
کارایی،  و  بازدهی  افزایش  سربار،  های  هزینه  کاهش 
بهبود کیفیت و افزایش رضایتمندی جامعه اقدام کنند.
صنعت،  وزارت  طرح  مطابق  گفت:  حسینی  رزم 
افزایش ۵0 درصدی میزان تولید خودرو تا پایان خرداد 

سال 1۴00 به اجرا درخواهد آمد.
ایدرو 5۰ هزار میلیارد تومان پروژه صنعتی 

تعریف کند
وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین از سازمان 
گسترش و نوسازی صنایع ایران)ایدرو( خواست تا ۵0 
هزار میلیارد تومان پروژه در حوزه های مختلف صنعتی 

ارائه  رونمایی  برای  را  پیشنهادی خود  بسته  و  تعریف 
صنعتی  شورای  جلسه  در  رزم حسینی  کند.علیرضا 
از  باید  مدیریتی  الگوهای  در  افزود:  نیز  وزارتخانه  این 
چگونگی مدیریت صنایع در کشورهای توسعه یافته و 

صنعتی جهان و تازه ترین متدهای روز استفاده شود.
وی، خلق ثروت و تکریم کارآفرینان را مورد تاکید 
شرع و حاکمیت دانست و تصریح  کرد: با ارائه راهبردها 
و سیاست گذاری های کارشناسی و مبتنی بر دانش روز، 
کارآفرینی،  جهت  در  خصوصی  بخش  برای  را  مسیر 

سرمایه گذاری و خلق ثروت مهیا کنیم.
رزم حسینی از مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و 

شهرک های صنعتی ایران خواست تا به سرمایه گذاران 
مستقر در شهرک های صنعتی اجازه داده شود که با در 
اختیار داشتن یک سوله، چند پروانه بهره برداری داشته 
باشند و چند محصول تولید کنند، یا اینکه با اجاره چند 

سوله در یک شهرک به امر تولید اقدام کنند.
کاغذبازی اداری در مسیر تولید، نوعی مافیاست

وزیر صنعت با تاکید بر اینکه به عنوان نخستین 
بوروکراسی  حذف  و  مجوزها  کاهش  برای  وزارتخانه 
و  ناهموار  مسیر  اضافه کرد:  ایم،  برداشته  گام  اداری 
اداری در مسیر تولید، نوعی مافیا محسوب  کاغذبازی 

می شود.

اسلامی خواست  از مجلس شورای  وی همچنین 
قوانین مخل کسب و کار را تعدیل یا رفع کند.

رزم حسینی با تاکید بر اینکه رضایت مردم و ایجاد 
اشتغال پایدار برای جوانان از شاخص های حائز اهمیت 
مالیات  نمونه  عنوان  به  گفت:  است،  کشور  توسعه  در 
پیش پای صنعت باید برداشته شود تا صنعت، روان تر 

به ایجاد شغل و کمک به توسعه گام بردارد.
اقتصاد  الگوی  اجرای  به  اشاره  با  همچنین  وی 
محدوده  در  که  شرکت هایی  بیان کرد:  مقاومتی، 
نیز  درصد   100 اگرچه  هستند  کشورمان  جغرافیایی 
خصوصی باشند باید در عرصه مسوولیت های اجتماعی 
راستا  این  در  قرارداد  چندین  تاکنون  که  کنند  ورود 

منعقد شده و »قلعه گنج« نیز نمونه این الگو است
بسته بازگشت واحدهای تحت تملک بانکی 

رونمایی می شود
بسته  از  رونمایی  از  همچنین  مسوول  مقام  این 
بازگشت واحدهای تحت تملک بانکی خبر داد و گفت: 
صنعت  وزارت  اختیار  در  تملک  تحت  واحدهای  این 
صنایع  معاونت  ایدرو،  جمله  از  آن  زیرمجموعه های  و 
تا  می گیرند  قرار  فعالیت شان  نوع  به  بسته  ایمیدرو  و 
مجدد احیا شوند. پیشتر قائم مقام رییس ستاد تسهیل 
در  مرکزی  بانک  اعلام کرد:  کشور  تولید  موانع  رفع  و 
جلسه قبلی شورای پول و اعتبار، دستورالعمل چگونگی 
واگذاری اموال مازاد شبکه بانکی را ابلاغ کرده که اتفاق 

بسیار مهمی برای حوزه تولید است.

شرکت توسعه فرآوری صنایع و معادن ماهان سیرجان در چهارمین 
در  آنلاین  صورت  به  که  ایمیدرو  تابعه  واحدهای   HSEE ممیزی  دوره 

تهران برگزار شد، تندیس و لوح تقدیر این دوره را دریافت کرد.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگری، در این دوره ممیزی، 
شرکت توسعه فرآوری صنایع و معادن ماهان سیرجان به عنوان بهره  بردار 
معدن شماره ۵ گل گهر، بابت سطح عملکرد خوب، رتبه چهارم را در بین 

۴۴ شرکت را کسب کرد.

همچنین  سیرجان  ماهان  معادن  و  صنایع  فرآوری  توسعه  شرکت 
رشد  افزایش  درصد   11۵( گذشته  ادوار  به  نسبت  عملکرد  رشد  بهترین 

عملکرد( را در بین واحدهای تابعه سازمان ایمیدرو کسب کرد.
چهارمین دوره ممیزی HSEE واحدهای تابعه ایمیدرو،  روز دوشنبه 
به صورت ویدئوکنفرانس و با حضور رییس هیات عامل ایمیدرو برگزار شد.
شرکت توسعه فرآوری صنایع و معادن ماهان سیرجان از شرکت های 

تابعه هلدینگ ماهان وابسته به گروه مالی گردشگری است.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست از وجود 107 روز هوای ناسالم 
در سال جاری خبر داد که فقط ۴ روز آن ناشی از مسائل طبیعی بوده است.

عیسی کلانتری رئیس سازمان حفاظت محیط زیست امروز در مراسم 
رونمایی از نخستین پیشرانه ملی سه استوانه با معرفی سه موتور ملی جدید 
گفت:  از ابتدای سال تا امروز 30۵ روز گذشته که 107 روز هوای ناسالم در 
تهران بود که فقط چهار روز آن به دلیل مسائل طبیعی بوده و 100 روز به خاطر 

وسایل انسان ساخت بوده است.
وی افزود: رهبری بر حمایت از محیط زیست و حقوق شهروندی و بر 
هوای پاک تأکید دارند و همچنین در قانون اساسی ما در اصل ۵0 قانون اساسی 

اشاره به محیط زیست و هوای پاک شده است. رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست با بیان اینکه هیچکس مخالف تولید داخلی نیست، گفت: اما باید هزینه 
تولید هم مدنظر قرار گیرد که تولید به چه قیمتی انجام می شود. در 10۵ روز 
گذشته هشت کلانشهر کشور میزان آلودگی هوا PPM 1۵0 بوده است و در 6 

ماه دوم سال ریزگردهای آلاینده در هوای کشور وجود داشته است.
کلانتری افزود: همه ما از تحریم ها شکایت داریم در حالیکه از ابتدای 
قانون برنامه ششم در سال 9۵ خودروسازان ملزم شده بودند که استاندارد 
یورو ۵ در بنزین رعایت شود و وقتی از مدیرعامل ایران خودرو پرسیدم آیا 
خداوکیلی تحریم مانع از تولید خودرو با استاندارد یورو ۵ شده است که با 

صداقت گفت اگر می خواستیم چنین خودرویی تولید کنیم در هر خودرو ۴0 
میلیون تومان هزینه اضافه برمی داشت و خریداری نداشت. یعنی به خاطر چند 
میلیون تومان استاندارد یورو ۵ را اجرا نکردیم در حالیکه بنزین یورو ۵ در کشور 
تولید می شود.وی گفت: سازمان محیط زیست را مقابل خودروسازان قرار دادند 
در حالیکه خودروسازان انحصار داشتند و قانون از ما خواسته که منافع مردم را 
در نظر بگیریم. در حال حاضر شخصی در ایران خودرو حضور دارد که هرچه 

بگوید سازمان محیط زیست قبول دارد.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در پایان گفت: دعا می کنیم آلودگی 

هوا خوب شود تا ریه های مردم آسیب نبیند.
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روزنامه صبح ایران

شوک کاهشی در بازار سکه و دلار
دلار ٢۰ هزار تومانی خواهان ندارد؛

مدیرگروه طب سالمندی دانشگاه علوم پزشکی تهران، گفت: تحقیقاتی را برای بومی 
سازی ابزارهایی که به تشخیص سندروم های مختلف در طب سالمندان کمک می کند، 
با رشد سریع سالمندی در کشور روبرو هستیم به  اعتصام گفت: ما  ایم فرناز  آغاز کرده 
صورتی که در 30 سال آینده حدود یک سوم از جمعیت ایران سالمند خواهند بود. وی 
نیروی  به  نیاز  نحو در حوزه طب سالمندی  بهترین  به  فعالیت  برای گسترش  داد:  ادامه 
انسانی و همکاری در مراکز مختلف داریم. اعتصام گفت: وظیفه مهم گروه طب سالمندی، 
طب  متخصص  کرد:  تاکید  وی  است.  سالمندان  مخصوص  خدمت  استانداردهای  تدوین 
سالمندی، نقش هماهنگ کننده و نگاه کل به یک فرد سالمند را دارد. مدیر گروه طب 
مخصوص  خدمت  استانداردهای  تدوین  افزود:  تهران،  پزشکی  علوم  دانشگاه  سالمندی 
سالمندان از وظایف طب سالمندی است.اعتصام با عنوان این مطلب که در سال 9۵، ۵0 
درصد تخت های بیمارستانی توسط سالمندان اشغال شده بود، گفت: در ۲0 سال آینده 
احتمالاً 70 تا 130 درصد نیاز به تخت های بیمارستانی افزایش پیدا می کند. بنابراین ما 

نیاز به خدمات واسطه ای و درازمدت برای مدیریت بهتر حوزه طب سالمندی داریم.

رشد سریع سالمندی در ایران

مرگ سالانه بیش از 
۳۰ هزار ایرانی به 
دلیل آلودگی هوا
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مدیر گروه طب سالمندی دانشگاه علوم پزشکی تهران مطرح کرد؛

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا، در ارتباط با تازه 
ترین تصمیمات برای دسترسی به واکسن کرونا در کشور، 
توضیحاتی ارائه داد. علیرضا رئیسی گفت: ویروس کرونا هنوز 
وجود دارد و در حال جهش و قوی تر شدن است و نمونه هایی 
از این جهش را می توان در انگلیس، برزیل و آفریقا مشاهده 
کرد. وی افزود: موج های بیماری کرونا که تا به حال در کشور 
ما مشاهده شده حاصل جهش ویروس نبوده بلکه متأثر از 
رفتارهای اشتباه خودمان است. رعایت نکردن پروتکل های 
زمان  هر  بود،  دادن هموطنانمان  از دست  بهداشتی سبب 

میزان رعایت پروتکل ها کاهش می یابد.../ صفحه2

خرید ٢/6 میلیون دوز 
واکسن چینی و روسی

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا اعلام کرد؛
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